
1 
 

Protokół nr XXII.2017 
XXII Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 27 kwietnia 2017 r. 
RG.0002.3.2017 

rozpoczęcie godz. 10.00 
zakończenie godz. 12.30 

              Miejsce obrad – sala GOK w Ręcznie  
 
         Obecni radni                                                                   Nieobecni radni  
 

1. Betka Włodzimierz                     
2. Chmura Izabela 
3. Filocha Jan 
4. Flasz Ewa  
5. Janiec Agata 
6. Karbowiak Kazimierz 
7. Konarski Zdzisław  
8. Lesiakowski Bogusław  
9. Łosiewicz Jacek  
10. Michalski Kazimierz 
11. Ośmiałowski Krzysztof 
12. Patek Marzena 
13. Ślusarczyk Dariusz  
14. Zawada Mirosław – uczestniczył w sesji od godz. 11.50 

 

O godz. 10:00 Wiceprzewodniczący Zdzisław Konarski otworzył XXII Sesję Rady 
Gminy Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone. W sesji uczestniczyli goście 
zaproszeni: 
Piotr Łysoń -Wójt Gminy  
Marcin Kusa - Zastępca Wójta 
Maria Lesiakowska - Sekretarz 
Bożena Jarosińska - Skarbnik 
Józef Korpas – Radny Powiatu 
Agata Studniarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
Anna Nowak  - Radca Prawny 
Elżbieta Krawczyk – Kierownik GOPS w Ręcznie 
Małgorzata Woźnica – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie 
Bogusława Przewoźnik – Podinsp. ds. gosp. wodno-ściekowej i działalności gospodarczej 
Małgorzata Żak – Podinsp. ds. księgowości podatkowej i ściągalności  
Danuta Stępień – Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno 
 
Ad pkt 2.  Na podstawie podpisanej listy obecności w obradach uczestniczy 13 radnych, 
obrady są prawomocne. Listy obecności radnych i gości stanowią pisemne załączniki do 
protokołu. 
  
Ad pkt 3.  Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem obrad. 
Radni nie wnosili uwag do zapisów w nim zawartych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad pkt 4. Radni nie zgłaszali zmian do porządku obrad, porządek jak w zaproszeniu: 
 

1. Otwarcie.  
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
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6. Sprawozdanie Wójta Gminy z ważniejszych działań, decyzji i prac w okresie między 
sesjami. 

7. Analiza wpływów do budżetu za wodę i ścieki za 2016 r. 
8. Analiza wpływów łącznych zobowiązań pieniężnych (podatki) za 2016 r. 
9. Sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej za 2016 r. 
10. Sprawozdanie z wykonania zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2016 r. 
11. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2017-
2024; 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2017 rok; 

 w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno; 

 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę; 

 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Sprawy różne. 
15. Zakończenie obrad. 

 
Ad pkt 5. Wiceprzewodniczący Zdzisław Konarski odczytał przygotowaną przez 
przewodniczącego rady informację o działaniach między sesjami - informacja stanowi 
pisemny załącznik do protokołu.  
 
Ad pkt 6. Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, 
podejmowanych decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 7. Podinsp. ds. gosp. wodno-ściekowej i działalności gospodarczej Bogusława 
Przewoźnik przedstawiła analizę wpływów do budżetu za wodę i ścieki za 2016 r. – 
informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 
Ad pkt 8. Podinsp. ds. księgowości podatkowej i ściągalności Małgorzata Żak przedstawiła 
analizę wpływów łącznych zobowiązań pieniężnych (podatków) za 2016 r. – informacja 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Wójt Piotr Łysoń – Największa zaległość w działalności gospodarczej jest u jednego 
przedsiębiorcy. Wystąpił z wnioskiem o umorzenie tej zaległości, odmówiliśmy umorzenia. 
Odwołał się do Samorządowego Kolegium Odwoławczego i SKO przysłało nam pismo, żeby 
jeszcze raz rozpatrzyć tę sprawę. Dlatego kwota zaległości kilku tysięcy zł na razie jest 
w  zawieszeniu. Nie podoba mi się, że SKO zaczyna wpływać na nasze decyzje.  
 
Ad pkt 9. Dyrektor Małgorzata Woźnica przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej 
Biblioteki Publicznej za 2016 r. – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 10. Kierownik Elżbieta Krawczyk przedstawiła sprawozdanie z wykonania zadań 
realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2016 r. – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik 
do protokołu. 
 
 

O godz. 11.50 na sesję przybył Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada, od tego 

czasu przejął przewodnictwo w sesji i poprowadził dalsze obrady. Od tego momentu rada 

gminy obraduje w 14 osobowym składzie.  
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Ad pkt 11. Podjęcie uchwał: 
 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 
2017-2024 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Projekty uchwał budżetowych były omawiane na posiedzeniu komisji. Radni otrzymali przed 
sesją nowe projekty uchwał, w których zostały wprowadzone dwie zmiany: 

1) zmiana dotycząca środków na dokumentację „Przebudowa obiektu sportowego 
w miejscowości Ręczno” – dokładamy 10 000,00 zł, a zmniejszamy rezerwę ogólną; 

2) w § 7 projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu zmniejsza się dochody 
podlegające przekazaniu do budżetu państwa w 2017 r. do wysokości 30 058,00 zł. 
Są to dochody, które realizuje gmina a odprowadzamy do Łódzkiego Urzędu 
Wojewódzkiego, do wojewody. Wojewoda przysłał nam decyzję, zmniejszył plan 
dochodów o 5 800,00 zł (zał. nr 5).   
 

Radni nie zgłosili pytań do omówionych zmian budżetu. 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy 
Ręczno na lata 2017-2024, poddał projekt pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało 
14 radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących (stan rady gminy 14 radnych). 
Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXII.164.2017 z dnia 27 kwietnia 2017 r. 
Uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2017 rok 
 

Pytań do projektu nie zgłoszono.  
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2017 rok, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było 
głosów przeciwnych i wstrzymujących. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno 
nr XXII.165.2017 z dnia 27 kwietnia 2017 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno 
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno, 
poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 12 radnych, nie było głosów 
przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy 
Ręczno nr XXII.166.2017 z dnia 27 kwietnia 2017 r. Uchwała stanowi pisemny załącznik do 
protokołu, zwiększone wynagrodzenie ustala się z dniem 1 maja 2017 r.    
 

 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  
 

Przewodniczący M. Zawada odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 
12 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, nie było głosów wstrzymujących. Projekt stał się 
uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXII.167.2017 z dnia 27 kwietnia 2017 r., uchwała 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. Nowa taryfa 2,15 zł + obowiązujący podatek VAT za 
1 m3 wody obowiązuje w okresie od 1 czerwca 2017 r. do 1 czerwca 2018 r.  
 

 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 
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12 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, głosów wstrzymujących nie było. Projekt stał się 
uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXII.168.2017 z dnia 27 kwietnia 2017 r., uchwała 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. Nowa taryfa 3,25 zł + obowiązujący podatek VAT za 
1 m3 ścieków odprowadzanych do gminnych urządzeń kanalizacyjnych obowiązuje w okresie 
od 1 czerwca 2017 r. do 1 czerwca 2018 r.  
 
Ad pkt 12. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

W tym punkcie obrad radni nie zabrali głosu. 
 
Ad pkt 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Wniosek z ostatniej sesji zgłoszony przez radnego K. Karbowiaka odnośnie przywrócenia 
komisariatu policji w Ręcznie, zgodnie z właściwościami, przekazaliśmy do Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Łodzi, czekamy na odpowiedź. 
 
Ad pkt 14. Sprawy różne. 
 

Wójt Piotr Łysoń poinformował zebranych, że 3 maja 2017 r. o godz. 10.00 w kościele 
parafialnym w Ręcznie odprawiona zostanie msza za ojczyznę połączona ze złożeniem 
kwiatów pod pomnikami, zachęcił do udziału.  
 
Radny Włodzimierz Betka 

1. Odnośnie stanu drogi powiatowej w Stobnicy, pytanie skierowane do radnego 
powiatu, żeby może przejechał się tą drogą. Ta droga jest w bardzo złym stanie, 
chyba najgorsza droga powiatowa w gminie, może i w powiecie. Może to jakoś 
załatać ? Pan radny obiecał, że będzie zalane jakieś 500 metrów tej drogi ? 

2. Jaki jest etap realizacji parkingu ?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada 
Pytanie do zastępcy wójta - Była komisja wyjazdowa (wszystkie komisje rady) na drogi na 
terenie gminy. Co po tej wizycie na drogach, może jakieś propozycje ? 
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Odbył się przegląd dróg gminnych, powiatowych na terenie gminy Ręczno. Faktycznie droga 
powiatowa Stobnica – Trzy Morgi jest to jedna z gorszych nawierzchni. Prowadzone były 
rozmowy, wystąpiliśmy z pismem odnośnie bieżącej naprawy – kompleksowej, wykonanie 
tzw. nakładki, może 100 - 200 metrów. Jeszcze nie mamy pewności, czy będzie to 
wykonane, może w latach następnych albo na jesień. Zobaczymy, jak starostwo się do tego 
ustosunkuje. Taki był pomysł wicestarosty, że jeżeli przekroczony jest ubytek tej nawierzchni 
powyżej iluś procent, to z przyczyn ekonomicznych nie opłaca się łatać peczerem, lepiej 
wykonać nakładkę na jakimś odcinku. Na dzień dzisiejszy jeszcze nie wiemy, jaka będzie 
decyzja, ale tę sprawę pilotujemy. 
Na dzień dzisiejszy jesteśmy już po zakończeniu remontów pozimowych dróg o nawierzchni 
bitumicznej. Jeżeli jakieś odcinki nie zostały załatane w sposób właściwy (miejsca 
newralgiczne, tam gdzie jest potrzeba dojazdu), to proszę o ich zgłaszanie, wyślemy tam 
jeszcze peczer.  
Ogólnie oceniamy stan dróg gminnych i powiatowych w stanie dobrym, porównując 
z sąsiednią gminą. 
Cały czas na bieżąco prowadzimy remonty pozimowe dróg peczerem. Dzięki wcześniejszym 
inwestycjom poprawia się stan dróg, ze starostwem powiatowym (finansowane 50/50) 
wykonaliśmy 3 km dróg, w tym roku też będą wykonywane następne odcinki. Drogi gminne 
też są modernizowane, są nowe budowy dróg, nowe nawierzchnie. To wszystko przyczynia 
się do poprawy stanu dróg na terenie naszej gminy i automatycznie koszty związane 
z naprawami dróg są zdecydowanie mniejsze. Prowadzimy wszelkie prace, żeby 
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mieszkańcom, nam wszystkim umożliwić bezpieczną komunikację po drogach gminnych 
i powiatowych. 
Rozmawiałem z kierownikiem p. Żakiem odnośnie drogi wojewódzkiej – przejścia przez 
Bąkową Górę. Kierownik podsunął pomysł, żeby bezpośrednio radni z tego terenu, 
mieszkańcy Bąkowej Góry i Dęby przygotowali listę osób, które chcą, żeby ta droga prędzej 
czy później powstała. Taką listę należy dostarczyć do pana wójta, a my przygotujemy 
odrębne pismo, dołączymy tę listę i wyślemy do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Żeby to 
przejście przez Bąkową Górę, które zostało rozpoczęte, a tak szybko zapomniane, żeby 
wskrzesić i czuwać nad tym, że być może te prace będą czynione w najbliższych latach. 
Po wizycie Komisji Bezpieczeństwa jest już nowe oznakowanie przejść dla pieszych, m.in. 
w Stobnicy przy szkole, przy skrzyżowaniu z drogą gminną i powiatową od strony Ręczna 
w kierunku Kol. Ręczno. Niestety przejścia aktywnego nie udało nam się wywalczyć, ale 
znaki fluorescencyjne znacznie poprawią bezpieczeństwo. 
 
Radny Krzysztof Ośmiałowski    
Chciałem poinformować, że na miejscowości Stobnica-Piła nie wszystkie dziury są załatane. 
 
Radny Kazimierz Karbowiak - Droga na Wielkopole po łataniu dziur do poprawki. 
 
Radny Powiatu Józef Korpas 
Odp. na pyt. radnego W. Betka - Nic nie zmieniło się, jeśli chodzi o hierarchię dot. remontu 
dróg na terenie gminy Ręczno. Przypomnę tylko, że wspólnie z samorządem gminnym 
ustaliliśmy pewną kolejność naprawy dróg. W tym roku jest to kontynuacja drogi Kolonia 
Ręczno – Majkowice i rozpoczęcie drogi Gorzkowice – Łęg Ręczyński na odcinku Ręczno – 
Łęg Ręczyński. Droga w Stobnicy będzie zrobiona do roku 2020, mówię o nawierzchni 
nowej. Czy na terenie tej drogi nie były w ogóle łatane dziury ? 
 
Radny Włodzimierz Betka - Nie były łatane. Skontaktowałem się z powiatem, uzyskałem 
odpowiedź, że mają 550 km dróg. Przekazałem, żeby przyjechali na Trzy Morgi i zobaczyli 
ile jest dziur - „łata na łacie i jeszcze dziura w łacie”. 
 
Radny Powiatu Józef Korpas 
Obiecuję, że jeszcze dzisiaj zadzwonię do dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, 
poinformuję o sytuacji i mam nadzieję, że jeszcze w tym tygodniu te dziury zostaną załatane. 
Jeśli chodzi o sprawę dotyczącą rowu koło szkoły w Stobnicy inwestycja jest już na 
ukończeniu. Sądzę, że z korzyścią dla bezpieczeństwa, dla użytkowników drogi, dla dzieci, 
rodziców. 
 
Dyrektor GBP w Ręcznie Małgorzata Woźnica 
Zdjęty był z planów w budżecie gminy remont dachu na budynku GOK w Ręcznie. Państwo 
radni mieli okazję dzisiaj widzieć, jak wygląda sytuacja w bibliotece, chodzi o zalane 
pomieszczenia, ponieważ dach przecieka w bardzo dużym stopniu. W 2010 r. został 
wykonany porządny remont biblioteki, teraz praktycznie biblioteka nadaje się do remontu 
podobnego. Proszę o przychylne rozpatrzenie planu remontu dachu budynku GOK.  
 
Radna Marzena Patek 
Zgłaszam zalanie budynku (nieszczelność dachu) po byłej szkole podstawowej w Bąkowej 
Górze, jest to budynek gminny użytkowany przez stowarzyszenie. 
 
Wójt Piotr Łysoń  
Planowany remont budynku GOK był zdjęty z budżetu, żeby nie blokować środków, trzeba 
jakąś chwilę przeczekać i musimy powrócić do tego tematu. Gdybyśmy w tej chwili założyli 
blachę na dachu, to byłaby ona zniszczona, ponieważ przy remoncie kotłowni będą od nowa 
remontowane kominy.  
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Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Odp. dla radnych: K. Karbowiaka i K. Ośmiałowskiego - Są to remonty cząstkowe 
nawierzchni bitumicznej, to nie jest wykonywana nowa nakładka i nie będzie się jeździło jak 
nowymi drogami gminnymi, ale jeżeli są takie uchybienia, to oczywiście wyślemy tam peczer 
i on to w sposób zadowalający naprawi.  
 
Ad pkt 15.  Po wyczerpaniu tematyki obrad o godz. 12.30 przewodniczący rady zakończył 
obrady stwierdzeniem, że zamyka XXII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 27 kwietnia 
2017 r. 
 
 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 
 
 
 


